
 

Protokół Nr  LVIII 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 2 czerwca 2023 roku 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył LVIII 

sesję Rady Gminy Wolanów. W sesji uczestniczyło 13 radnych (w tym 1 radny spóźnił się i przybył 

na posiedzenie o godz.13.13), dwoje radnych nieobecnych P. Barbara Pucuła oraz P. Andrzej Szatan, 

co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał 

(lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Raport o stanie Gminy Wolanów za 2022 rok. 

a. prezentacja Raportu o stanie Gminy Wolanów za 2022 rok, 

b. debata nad raportem, 

c. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu opieki 

zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury - 

Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki w Wolanowie za 2022rok. 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

a. sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy i sprawozdanie finansowe za 2022 rok, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z wykonania 

budżetu za 2022 rok i sprawozdania finansowego. 

11. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2022 rok. 

a. wniosek Komisji Rewizyjnej, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wolanów na lata 2023 – 2033. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Miasta Radom,  

a Powiatem Radomskim, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów w zakresie współfinansowania 

inwestycji polegającej na budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W  

oraz ulicę Małcużyńskiego w Radomiu  
15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy pan Jacek Murawski zgłosił wniosek o wyłączenie z 

proponowanego porządku obrad projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Miasta 

Radom, a Powiatem Radomskim, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów w zakresie współfinansowania 

inwestycji polegającej na budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz ulicę 

Małcużyńskiego w Radomiu. Natomiast w to miejsce  wnosi o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Wolanów do Stowarzyszenia „Razem dla Radomki”.  



 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek, 

który został przyjęty jednogłośnie 12 glosami „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad z 

uwzględnionym wnioskiem. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

przez Radę Gminy Wolanów przy 12 głosach „za”. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   
4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  
5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  
6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Raport o stanie Gminy Wolanów za 2022 rok. 
a. prezentacja Raportu o stanie Gminy Wolanów za 2022 rok, 
b. debata nad raportem, 
c. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu opieki 

zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury - 

Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki w Wolanowie za 2022 rok. 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

a. sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy i sprawozdanie finansowe za 2022 rok, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z wykonania 

budżetu za 2022 rok i sprawozdania finansowego. 

11. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2022 rok. 

a. wniosek Komisji Rewizyjnej, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania      

budżetu za 2022 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wolanów na lata 2023 – 2033. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wolanów do Stowarzyszenia „Razem dla Radomki”. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. W głosowaniu jawnym przy 12 głosach 

„za”  protokół Nr LVII z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 24 kwietnia 2023 roku został przyjęty 

przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Na posiedzenie przybył radny Pan Edward Pysiak. 

 

Ad. 4 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Diana Gibała poinformowała, że  w dniu 8 maja Komisja 

Rewizyjna zakończyła analizę sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy, sprawozdania z wykonania planu finansowego SP ZOZ i samorządowych 

instytucji kultury formułując wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta  Gminy za 2022 rok.  

 



W dniu 30 maja odbyło się posiedzenie połączonych Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty 

Kultury Sportu i Zdrowia. Przedstawiono materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały 

zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami bieżącymi gminy.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Pan Czesław Gac 

poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów spotkała się na wspólnym 

posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w dniu 29 maja. Zajmowano 

się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy, 

związanych ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2022 rok,  które zostały zaopiniowane 

pozytywnie  jednogłośnie przez członków Komisji. Omawiano również sprawy bieżące Gminy Wolanów. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w okresie 

między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 24 kwietnia 2023 r. zakończyliśmy 

preferencyjną sprzedaż węgla dla mieszkańców. Łącznie zakupiliśmy 1491 ton opału, sprzedaliśmy 

1371 zł, a odnośnie pozostałej ilości procedujemy przeznaczenie na potrzeby szkoły i przedszkola 

w Wolanowie.  

Intensywnie prowadzimy prace na inwestycjach wodociągowo-kanalizacyjnych tj. budowie 

przepompowni wody w Garnie i Bieniędzicach oraz na kanalizacji w Ślepowronie. Przepompownia 

w Bieniędzicach praktycznie już została uruchomiona, aby zabezpieczyć mieszkańcom nieprzerwaną 

dostawę wody. W Strzałkowie na budowie kanalizacji wykonawca porządkuje teren. W Ślepowronie 

teren rozkopany i buduje się powoli. Najtrudniejszy odcinek wzdłuż drogi krajowej wciąż przed nami.  

Wykonawcy instalacji fotowoltaicznych i termomodernizacji pracują intensywnie, już położył panele 

na budynku szkoły w Sławnie, jako kolejny chcemy SUW Wawrzyszów i chcemy po wykonaniu na 

danym budynku odbierać i od razu włączać instalację. Termomodernizacja budynku szkoły w 

Mniszku jest zaawansowana, lada dzień rozpocznie się montaż okien. Czas zakończenia obu 

inwestycji to koniec sierpnia b.r. 

W ostatnich tygodniach wraz z projektantem ustaliliśmy projekt Sali gimnastycznej w Bieniędzicach. 

Z dodatkowych prac trzeba tam będzie zmienić orientację okien w części starego budynku gdzie 

mieści się obecnie sala gimnastyczna i pracownia informatyczna, żeby zapewnić zgodność z 

przepisami przeciwpożarowymi. Projekt pięknie się prezentuje na wizualizacji. Wykonawca boisk 

zgłosił już prace budowlane i czekamy, żeby je rozpoczynał. My z kolei złożyliśmy wniosek do MSiT 

do Programu „Sportowa Polska” na brakujące 3 mln zł do pełnego sfinansowania infrastruktury 

sportowej. Przygotowujemy również wniosek do MEiN na tę infrastrukturę. Tu przypomnę, że 

zakończenie tych inwestycji planowane jest na koniec 2024 r. Więc w bieżącym roku pocieszymy się 

tylko wizualizacjami i może zrobimy jakieś wkopanie pierwszej łopaty na budowie.  

Wykonawca skweru komunikacyjnego firma ,,Drobet” Zakład Produkcyjno- Handlowo-Usługowy 

Jarosław Podrygała rozpoczął już prace, termin zakończenia przewidziany jest na koniec 

października br.  

Już coraz bliżej terminu zakończenia prac  na budynku GOK i remizy w Wolanowie. Nadal aktualny 

jest termin otwarcia obiektu na koniec czerwca.   

Rozpoczęliśmy już prace remontowe na drogach, połataliśmy dziury w asfaltach, ale prace na 

nieutwardzonych drogach posuwają się bardzo powoli, tempa maja nabrać w drugim tygodniu  

czerwca, bo wykonawca ma obecnie inne prace. Również w czerwcu rozpoczną się prace na rowach.   

W dniu 16 maja uczestniczyłam w podpisaniu umowy na budowę byłej drogi wojewódzkiej na 

odcinku od granicy z gminą Zakrzew do drogi krajowej nr 12 tj. 4,2 km. Koszt tej inwestycji wyniósł 

po przetargu 17,4 mln zł, z czego 10,4 mln zł pochodzić będzie z dotacji z RFRD, a na pozostałą 

kwotę składają się Powiat Radomski i Gmina Wolanów – w tym z budżetu gminy Wolanów 

dofinansowanie ma wynieść 35% wkładu własnego tj. ok. 2,4 mln zł. Toteż w dzisiejszym projekcie 



WPF wprowadzamy na przyszły rok budżetowy wydatek majątkowy na ten cel w kwocie 1 340 582 

zł. Wykonawca ma czas na realizację tej inwestycji do końca kwietnia 2024 r. Również niebawem 

powinna się rozpocząć budowa w nowym  śladzie brakującego odcinka drogi powiatowej w 

miejscowości Wymysłów, tu wykonawca ma czas do końca października. Niestety nadal 

procedujemy drugie już porozumienie samorządów Miasta Radom, Powiatu radomskiego, gminy 

Kowala i gminy Wolanów w sprawie budowy odcinka 160 m łączącego ulicę Małcużyńskiego z 

droga powiatową. Nadal mam nadzieję, że inwestycja ta dojdzie do skutku. Na dziś szacuje się koszt 

tej inwestycji na 670 tys. zł, które mają pokryć powiat radomski (40%), gmina Kowala (30%) i gmina 

Wolanów (30%).  

Do komunalizacji do Wojewody złożymy w czerwcu drogi w sołectwach: Wawrzyszów, Kolonia 

Wawrzyszów, Strzałków, Rogowa, Kowala Duszocina, Chruślice, Bieniędzice, Jarosławice, 

Zabłocie. W ub. roku skomunalizowaliśmy drogi w sołectwach Ślepowron, Sławno, Podlesie, 

Podkończyce. I jeszcze tą drogą na kolejne miesiące planujemy drogi w sołectwach: Wola 

Wacławowska, Wacławów, Kacprowice, Kowalanka, Franciszków i Wolanów. W sądzie od roku 

mamy Mniszek i na drogę sądową musi iść sołectwo Garno, Młodocin Większy i Waliny oraz 

Wymysłów. A dotychczas udało nam się w sądzie zasiedzieć działki drogowe w miejscowości 

Sławno i Chruślice w 2020 r. pierwsze sfinansowane z FRD i w ub. roku po trzech latach działki 

drogowe przecięte przez trasę S7 w Sławnie, Wacławowie i Woli Wacławowskiej.   

Mam dobre wiadomości w kwestii naborów, w których aplikowaliśmy o środki. I tak otrzymaliśmy 

z WFOŚiGW w Warszawie dofinansowanie na modernizację oświetlenia na terenie gminy Wolanów 

w kwocie 300 tys. zł (a jest to wymiana lamp na LED wzdłuż drogi krajowej w Kowalance, 

Strzałkowie, Wawrzyszowie i Mniszku, wymiana oświetlenia wewnętrznego w budynku przedszkola 

w Wolanowie, wymiana oświetlenia  na boisku w Mniszku). Kwotę 35 tys. zł otrzymaliśmy na 

utylizację azbestu jest to pierwsza tura zbiórki, nie zbierzemy od razu całości, bo ma być w tym roku 

jeszcze jeden nabór. Kwotę 30 tys. zł otrzymaliśmy na sfinansowanie eko-pikniku przy szkole w 

Wolanowie. Wcześniej otrzymaliśmy 90 tys. zł na sfinansowanie ścieki edukacyjnej przy przedszkolu 

w Wolanowie.  Z budżetu samorządu województwa mazowieckiego otrzymaliśmy 198 530 zł na 

modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy Wolanów, 10 tys. zł na program sterylizacji 

zwierząt oraz 53 100 zł na stworzenie miejsca pamięci w symbolicznym miejscu śmierci Por. 

Aleksandra Młyńskiego pseud. Drągal oraz jego towarzyszy, ostatnich żołnierzy wyklętych Ziemi 

Radomskiej. Nie otrzymaliśmy dofinansowania na wymianę kotłów u mieszkańców. Na kolejne 

wyniki czekamy.  

Podpisaliśmy również oświadczenie o przyjęciu dotacji na utworzenie żłobka gminnego (tj. 32 miejsc 

w żłobku) w kwocie 1 302 416,03 zł na utworzenie oraz na utrzymanie tych miejsc kwotę 963 072 zł 

na 36 m-cy. Czas na utworzenie mamy do końca maja 2026 r. A z początkiem września tegoż 2026 r. 

roku nasz żłobek rozpocznie funkcjonowanie. 

W minioną niedzielę odbył się piknik ekologiczny, połączony z częścią charytatywną, impreza 

sfinansowana głównie ze środków WFOŚiGW w Warszawie. Odwiedzający byli bardzo hojni, bo 

zebrano na leczenie Dziewczynki ponad 25 tys. zł. Kolejna taka duża impreza będą to gminne dożynki, 

które odbędą się w dniu 10 września br. i na które już serdecznie Państwa zapraszam. Wprowadzimy 

również część charytatywną tym razem będzie to pomoc dla ciężko chorego Chłopca z Mniszka. 

Dziękuję bardzo Wszystkim, którzy zaangażowali się w organizację tejże imprezy, w sposób 

szczególny KGW ze Sławna i Chruślic, które sprzedając przygotowane przez siebie smakołyki 

istotnie wsparły zbiórkę charytatywną.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

 

Ad.7  

Raport o stanie Gminy Wolanów za 2022 rok (raport w załączeniu) 



 

Ad. 7a  

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha zaprezentowała Raport o stanie 

Gminy Wolanów za 2022 rok (w załączeniu) 

 

Ad. 7b  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poinformował, że Wójt Gminy 

Wolanów zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym przedłożył Radzie Gminy  „Raport  

o stanie Gminy za 2022 rok”. Dokument ten obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku 

2022, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz uchwał Rady. Zgodnie  

z ustawą w debacie nad raportem mogą również uczestniczyć Mieszkańcy wg kolejności zgłoszeń. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do udziału w debacie wpłynęło jedno zgłoszenie Mieszkanki 

Pani Agnieszki Dzik poparte 20 podpisami. 

Mieszkanka zabierając głos podziękowała za obszerne przedstawienie raportu.  

Poinformowała, że wszystkie wątpliwości, które miała zostały wyjaśnione. W dalszej części 

wypowiedzi poruszyła sprawę budowy oczyszczalni ścieków, zapytała jakie lokalizacje wchodzą w 

grę. Mieszkankę ww. temat tym bardziej interesuje, ponieważ w przeszłości była planowana 

lokalizacji oczyszczalni na jej działkach.  Kolejna kwestia poruszona przez Mieszkankę dotyczyła 

planu zagospodarowania przestrzennego dla ul. Opoczyńskiej w Wolanowie. Z uwagi na częściowy 

brak planu Mieszkanka czuje niepokój, ponieważ nie wiadomo, jaka inwestycja może się  w każdej 

chwili pojawić. Zdaje sobie sprawę zarazem z trudności jakie wynikają, iż nie można tych planów 

tworzyć. Zapytała, czy Gmina ma plan, co do tworzenia planów zagospodarowania przestrzennego 

w Kolonii Wolanów, na terenach przy ul. Opoczyńskiej? Trzecia kwestia dotyczyła siedziby Koła 

Gospodyń Wiejskich w Wolanowie, która została wskazana w raporcie w modernizowanym budynku 

w Wolanowie, być może omyłkowo - dodała. I ostatnia sprawa poruszona przez Mieszkankę 

dotyczyła pochlebnej opinii dobrze działającej Komisji Przeciwalkoholowej.  

Wójt Gminy Pani Ewa Markowska  - Bzducha odnosząc się do wypowiedzi Pani Agnieszki 

Dzik, poinformowała, że lokalizacja oczyszczalni ścieków planowana była na działce 716 w m. 

Mniszek.  Gmina nie posiada własnej oczyszczalni ścieków. Ścieki odprowadzane są do Gminy 

Przytyk. Ponieważ Zakład Komunalny Gospodarki Wodnej w Przytyku wypowiedział umowę 

Gminie Wieniawa, z którą my mamy umowę na odprowadzenie  ścieków. To rodzi obawy, jak 

zagospodaruje się ścieki części gminy – Mniszka i Rogowej. O centralnej części Wolanowa jeszcze 

nie prowadzi się dyskusji w ww. temacie.  Ponadto na każdym etapie należy tego pilnować, 

interesować się. 

Odnosząc się do kolejnej kwestii dotyczącej planów zagospodarowania przestrzennego, Wójt 

poinformowała, że jeżeli tylko byłby przedstawiony wniosek w tej sprawie jest możliwość 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla konkretnego terytorium. 

Natomiast w tej chwili nie ma takiego planu, który wiązałby się z Państwa działkami.  Studium, które 

było opracowane w przeszłości dla m. Wolanów jest już nieważne i nie podlega aktualizacji, 

ponieważ jest bardzo stare. W sejmie jest już nowelizacja prawa o zagospodarowaniu przestrzennym 

i wszystkich innych aktów, które się z tym wiążą. Samorządy będą miały czas do 2026 roku na 

opracowanie nowego dokumentu planistycznego – tzw. planów gminnych, które zastąpią studium. Z 

powodu tej zapowiedzi w Gminie Wolanów nie było wykonywane nowe studium, ponieważ 

wszystkie dokumenty opracowane przed wejściem w życie ww. przepisów stracą ważność. A 

opracowanie studium jest dość dużym kosztem. Wójt nadmieniła, że przy uchwalaniu miejscowych 

planów wymagana jest ogromna ostrożność, ponieważ to co się uchwali trudno potem zmienić. 

Co do siedziby Koła to z pewnością wkradł się chochlik.  Wójt dodała, że koło będzie 

decydowało o swojej siedzibie.  

 

Następnie Przewodniczący zaprosił  Wysoką Radę do debaty nad raportem. 

Wysoka Rada nie zgłosiła żadnych pytań ani zastrzeżeń do przedstawionego raportu. 

 



Ad. 7c  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LVIII/410/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wolanów wotum zaufania została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu opieki zdrowotnej - Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  za 2022 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwały Nr LVIII/411/2023 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego zakładu opieki zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Wolanowie za 2022 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury -  Gminnego Centrum Kultury 

i Biblioteki za 2022 rok. Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr LVIII/412/2023 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury - Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki za 2022 rok została podjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2022 rok (sprawozdanie 

w załączeniu) 

 

Ad. 10a.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  esencja sprawozdania była zawarta w 

Raporcie o stanie Gminy Wolanów przedstawionym w punkcie  7a porządku (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 

Ad. 10b.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał uchwałę Nr 3.e./236/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 kwietnia 2023 roku w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wolanów sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

rok 2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10c.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski wywołał dyskusję. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Ad. 10d.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z wykonania budżetu za 2022 rok i sprawozdania 

finansowego.   

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu jawnym uchwała LVIII/413/2023 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania Wójta z wykonania budżetu za 2022 rok i sprawozdania finansowego została przyjęta 



jednogłośnie 13 głosami „za”  (uchwała w załączeniu).     

 

Ad. 11  

Absolutorium dla Wójta Gminy za 2022 rok. 

 

Ad. 11a.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał uchwałę  

Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wolanów z dnia 8 maja 2023 roku w sprawie wniosku 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok. (uchwała w załączeniu)   

 

Ad. 11b.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał uchwałę Nr 3.f.1/44/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wolanów w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11c.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski wywołał dyskusję. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Ad. 11d.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LVIII/414/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok została jednogłośnie podjęta 13 głosami „za”  

(uchwała w załączeniu). 

Nastąpiły gromkie brawa.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski podziękował Pani Wójt za trud włożony w pracę  

przy realizacji ubiegłorocznego budżetu. 

Następnie delegacja Państwa Radnych, Sołtysów, Pracowników Urzędu Gminy oraz 

Dyrektorów placówek oświatowych z terenu Gminy Wolanów, wręczyła Pani Wójt Ewie 

Markowskiej - Bzducha kwiaty oraz upominki jako wyraz ogromnej wdzięczności za wkład pracy 

przy realizacji ubiegłorocznego budżetu gminy. 

W dalszej części posiedzenia w swoim wystąpieniu Pani Ewa Markowska – Bzducha - Wójt 

Gminy Wolanów podziękowała pracownikom Urzędu Gminy, Radnym, Sołtysom oraz Kierownikom 

jednostek organizacyjnych za kolejny rok wspólnej pracy dla dobra społeczności Gminy Wolanów, 

za zaangażowanie i ciężką pracę w minionym 2022 r. 

 

Ad. 12 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LVIII/415/2023 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033 została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Skarbnik Gminy Wolanów Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian 

w Uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. projekt 



uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LVIII/416/2023 w sprawie zmian w Uchwale budżetowej 

na 2023 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Wolanów do Stowarzyszenia „Razem dla Radomki”. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu jawnym uchwała Nr LVIII/417/2023 w sprawie przystąpienia 

Gminy Wolanów do Stowarzyszenia „Razem dla Radomki” została jednogłośnie podjęta 13 głosami „za”  

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

W wolnych wnioskach i informacjach Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła 

Postanowienie Nr 61/2023 Komisarza Wyborczego w Radomiu I z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmian w 

podziale Gminy Wolanów na stałe obwody głosowania. 
   

Ad. 16.  

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął LVIII sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 15.25. 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


